
Naaja H. Nathanielsen 

Attavitsoq / Løsgænger 

 

Nuuk, den 4. juli, 2016 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1) 

I 2012 vedtog Naalakkersuisut ”Retningslinjer for god selskabsledelse i de 

selvstyreejede selskaber”1. I denne fremsættes der en lang række anbefalinger til de 

Selvstyrejede selskabers bestyrelser.  

a) Er der planlagt ændringer af dette sæt retningslinjer? Hvis ja – 

hvornår og hvorfor? 

b) På hvilken måde følger Naalakkersuisut i dag op på bestyrelsens 

uafhængighed, sådan som den er beskrevet i afsnit 5.3? 

c) Det fremgår af retningslinjerne at der bør etableres 

whistleblowerordninger i selskaberne når lovgrundlaget er på plads. 

Vil Naalakkersuisut kræve overfor selskaberne at dette efterleves i de 

kommende år? 

 

2) 

I april 2015 fik jeg af Naalakkersuisut oplyst, at ved udgangen af 2015, ville en anti-

korruptionspolitik være implementeret i hele Selvstyret. Er det sket? Er politikken 

siden evalueret og har den givet anledning til ændrede procedure i 

departementerne? 

 

3) 

I 2014 kom der et juridisk responsum om den gældende grønlandske lovgivning 

vurderet i lyset af Århuskonventionen2. Arbejdet var bestilt af Departementet for 

Miljø og Natur. Der er nu gået 2 år. 

a) Er Naalakkersuisut gået i gang med at implementere anbefalingerne i 

det nævnte responsum?  
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b) Agter Naalakkersuisut at følge alle de anbefalinger der nævnes mht. 

fiskeriloven, råstofloven, klageadgangen generelt og 

aktindsigtsreglerne? Hvis nej: hvilke anbefalinger ønsker man ikke at 

følge og hvorfor? 

 

(Medlem af Inatsisartut, Naaja H. Nathanielsen, løsgænger) 

 

 

Begrundelse 

 

Det har i flere år været god tone at love transparens og borgerinddragelse. Og der er også 

taget adskillige skridt mod dette de senere år. Spørgsmålet er om de mange tiltag i realiteten 

anvendes eller er evalueret.  

Jeg anerkender at det er omfattende at svare på disse spørgsmål, hvorfor jeg ikke behøver 

svar før om 20 arbejdsdage.  

 


